
 

 

Jätevesikulutusmaksun tarkastus 
  
Tekla  § 18  09.04.2024    
128/02.05.00/2024    
 

 Valmistelija 
 
Tekninen johtaja Alpo Anisimaa, p. 040 051 0706 tai 
alpo.anisimaa@perho.com 
 
Viemärilaitos on tehnyt tappiollista tulosta jatkuvasti ja talousarvio vuodelle 
2024 on myös tappiollinen. 
- tilinpäätös 2021: -105 639 € 
- tilinpäätös 2022: -125 207 € 
- tilinpäätös 2023: -106 547 € (ennuste 5.4.2024) 
- talousarvio 2024: -14 419 € 
Vuoden 2024 talousarviossa on huomioitu valtuuston 18.9.2023 § 61 
päätöksen mukaisen jätevesiliittymän perusmaksun korotuksen vaikutus. 
 
Viemärilaitoksen taksoja on tarkastettu kulutusmaksun osalta valtuuston 
päätöksellä viimeksi 18.6.2018 § 35, tuolloin on päätetty kaksi vaiheisesta 
jätevesimaksun korotuksesta. 
 
Ensimmäinen korotus astui voimaan 1.1.2019 ja tästä aiheutui epäselvyyttä 
koska lukemalaskutus tehdään vuosittain syyskuun lopussa.  
 
Toinen päätöksen mukainen korotus on määrä astua voimaan 1.1.2025. 
Kustannusten kehitys ei ole mennyt vuoden 2018 ennusteen mukaisesti 
(kulutuksen määrä on laskenut, liittymiä ei ole tullut lisää ennustetusti ja 
kustannukset ovat nousseet ennustettua enemmän), tästä syystä 
kulutusmaksua olisi syytä tarkastaa +1,69 €/m³. Tällä korotuksella 
viemärilaitos pystyisi lyhentämään kertynyttä velkaa kunnalta ja olisi 
laskennallisesti hoitanut velan vuoteen 2044 mennessä, mikäli 
kustannuskehitys pysyy keskimäärin 1% vuosi tasossa ja liittymien määrä 
kasvaa keskimäärin yhdellä vuodessa. Lisäksi laskutuksen selventämiseksi 
on syytä aikaistaa korotuksen voimaantuloa 1.10.2024 päivämäärälle, jolloin 
taksan muutos tapahtuu heti lukemalaskutuksen jälkeen ja ei vaadi erillistä 
lukemalaskutusta vuoden vaihteessa. 

 
 Teknisen johtajan päätösehdotus  

 
Lautakunta esittää kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että jäteveden 
kulutusmaksua korotuksen ajankohtaa aikaistetaan alkavaksi 1.10.2024 ja 
että jätevedenkulutusmaksu 1.10.2024 alkaen on 4,79 €/m³ +alv. 

  
 Päätös 

 
 Mika V. Kellokoski esitti asian palauttamista uudelleen valmisteluun ja Markus 

Kivelä kannatti esitystä. Lautakunta oli yksimielinen asian palauttamisesta 
valmisteluun. Puheenjohtaja totesi lautakunnan päätökseksi tulleen asian 
palauttaminen takaisin valmisteluun. 
 
Saatteena jatkovalmistelulle on selvitettävä hulevesien kulkeutumista 
viemäriverkostoon omana työnä. Viemäriverkostoon on kulkeutunut vuodessa 



 

 

noin 81 000 – 119 000  m³ ylimääräistä hulevettä viimeisen kolmen vuoden 
aikana. 

 
 ----- 
 

Merkittiin, että kunnanhallituksen puheenjohtaja Matti Louhula poistui 
kokouksesta tämän asian käsittelyn jälkeen klo 20:59. 

 
 ----- 
 
 Toimenpiteet, otteet 

 
--- ----- 
 
 
 


